



DECEMBER 2021 / DECEMBRE 2021

BELGIUM : ETION

	<p><u>Dinsdag 30 november 2021/dinsdag 7 december 2021/etc.</u> ETION Outlook 2022: De pauzeknop is lang genoeg ingedrukt geweest. 2022 wordt anders. De roaring twenties post-corona? Wat zijn de economische gevolgen van twee jaar 'stop-and-go'? Meer info en inschrijven</p> <p>Doen en beleven/Meer activiteiten</p>	
---	---	---

ETION Outlook 2022 : Le bouton pause a été poussé assez longtemps. L'année 2022 sera différente. Les années folles post-corona ? Quelles sont les conséquences économiques de deux années de stop-and-go ? [Plus d'activités/Faire et vivre](#)

ETION Outlook 2022 : The pause button has been pushed long enough. 2022 will be different. The roaring twenties post-corona? What are the economic consequences of two years of stop-and-go? [More activities/Things to do and experience.](#)

EUROPE : ESMA

[ESMA addresses investment recommendations made on social media platforms](#) : The European Securities and Markets Authority (ESMA), the EU's securities markets regulator, issued today a... [esma70-154-2780 esmas statement on investment recommendations on social media.pdf](#)

L'Autorité Européenne des Valeurs Mobilières et des Marchés a émis des recommandations d'investissement sur les plates formes de médias sociaux.

[ESMA highlights its contribution to a more sustainable financial system](#) :The European Securities and Markets Authority, the EU's securities markets regulator, is...

L'ESMA insiste sur sa contribution à un système financier plus durable...

[ESMA publishes latest edition of its newsletter](#) : The European Securities and Markets Authority (ESMA), the EU's securities markets regulator, has today published its...

L'ESMA publie sa dernière newsletter.

FRANCE

F2IC : [INFORM' ACTIONS : le Webzine de l'Actionnaire / Le coin de la pédagogie](#) :

Comment gérer efficacement son épargne et ses placements ?

How can we manage efficiently our savings and investments?


Initiation aux mécanismes boursiers – Partie 1 : L'organisation du marché

First education on stock exchange mechanisms - Part 1: market's organisation

Euronext Bid & Ask - Qu'est-ce que la Bourse ?

What is the Stock Exchange ?

FAS :

	<p>SAVE THE DATE ★ ★ ★ Cérémonie de Remise du 17e Grand Prix FAS★★★ Actionnariat Salarié et partage de la valeur <i>Un atout clé pour le développement durable des entreprises</i> JEUDI 16 DÉCEMBRE 2021 DE 14H30 À 18H30</p>
---	--

FONDACT/AFG :


L'AFG publie les résultats de son enquête semestrielle relative à l'épargne salariale et l'épargne retraite collective d'entreprise à fin juin 2021. **Consultez le communiqué de presse [ICI](#)**
AFG publishes the findings of its half-year survey on employee savings and collective retirement employee savings as at end of June 2021.

NETHERLANDS : SNPI

[SNPI zoekt juristen \(ZZP\) voor in haar flexibele schil!](#)

SNPI recherche des juristes (ZZP)

SNPI is looking for lawyers (ZZP)

	<p>10 december Platform bijeenkomst SNPI - Company only event (besloten) <i>Réunion de la plate-forme SNPI - Événement réservé aux entreprises (privé)</i> Platform meeting SNPI - Company only event (private)</p>
---	---

UK :

ESOP Centre :

Share schemes spared Budget tax punishment : Employee share scheme sponsors and practitioners breathed a sigh of relief as chancellor Rishi Sunak announced nothing in his autumn Budget which would overtly damage the employee equity sector. ([More ...](#))

Les plans d'actionnariat salarié évitent les sanctions budgétaires : les responsables des plans d'actionnariat salarié ont poussé un soupir de soulagement lorsque le Chancelier de l'Echiquier Rishi Sunak n' a rien annoncé de dommageable pour le secteur de l'actionnariat salarié dans son budget de l'automne. ([Plus ...](#))

EOT promoted as tax-avoidance vehicle – claim. The chancellor should clamp down on 'abuse' of Capital Gains Tax (CGT) relief designed to encourage employee ownership - when SME businesses are sold to employees without incurring any tax, said the Chartered Institute of Taxation. ([More ...](#))

Le Chancelier devrait faire la chasse aux abus des exemptions d'impôts sur plus-values pour encourager la détention des entreprises par leurs salariés- quand les PME sont cédées à leurs employés sans aucune taxe, a fait observer le Chartered Institute of Taxation. ([Plus ...](#))

2021 newspad awards : The 2021 newspad all-employee share plan awards are now open for entries. These annual awards recognise the achievements of companies which offer all- employee share plans and hold up best practice models for other companies to follow. Companies can nominate themselves or advisers can make submissions on behalf of clients. The deadline for all nominations is 5:00pm on Friday January 14 2022. ([More ...](#))

Le prix 2021 de l'actionnariat salarié du newspad est lancé. Ce prix annuel reconnaît le succès des entreprises qui offrent des plans d'actionnariat à tous leurs employés, et met en évidence des modèles de bonnes pratiques à suivre. Les entreprises peuvent s'inscrire directement, ou bien leurs conseils peuvent soumettre leur candidature. La limite des inscriptions est fixée à 17 H le vendredi 14 janvier 2022. ([Plus ...](#))

USA

NCEO :

[State Small Business Credit Initiative Program Now Allows Funding for Employee Ownership](#)

The American Rescue Plan Act of 2021 added funding for the State Small Business Credit Initiative, which can facilitate ESOP loans. [[More...](#)]

Le Plan de Relance de 2021 a ajouté des fonds pour le financement des PME, qui pourraient faciliter les prêts pour les ESOPs. ([Plus...](#))

[IRS Announces Benefit Plan Limits for 2022](#)

L'Internal Revenue Service annonce les limites des bénéfices des plans pour 2022.

[Trustee Litigation Risks in Ongoing ESOPs Are Very Low](#)

Le risque de contestation pour les trustees des ESOPs en cours est très faible.

PSCA :

Latest PSCA Research

Surveys Open for Participation: [64th Annual Survey of 401\(k\) and Profit Sharing Plans](#)

Survey Reports Available: [63rd Annual Survey of Profit Sharing and 401\(k\) Plans \(2020\)](#)

Les dernières études de PSCA

Enquêtes ouvertes à la participation : 64ème enquête annuelle sur les plans 401 (k) et les plans de participation.

Rapports disponibles : 63^{ème} enquête annuelle sur les plans 401 (k) et les plans de participation.

